

Referat af 2. bestyrelsesmøde på Guldborgsund Frivilligcenter

Tirsdag d. 10. september 2024 kl. 16:00 – 18:00

Afbud: Asmus, Morten

1. Bemærkninger til referatet fra d. 11. juni 2024 v/Michael

Nej

2. Bemærkninger til dagsorden og evt. andre punkter v/ Michael

Nej

3. Økonomi. v/ Carsten og Birgitte

Ansøgning om §18 – oplæg, forhåndsgodkendelse.

Halvårsregnskab blev forelagt, ingen bemærkninger

Oplæg til budget for §18 ansøgning blev forelagt og gennemgået med argumenter, ingen bemærkninger. Bemærkninger skal fremsendes til Birgitte inden d. 20. september, hvorefter Centeret kan ansøge. Ansøgningsfrist 30. september.

4. Handlingsplanen – som den ser ud nu v/Birgitte

Det bemærkes at specielt fokusområdet ser ufærdigt ud. Drøftelsen rundt om bordet tages med til Udviklingsudvalgets næste møde.

Handlingsplanen skal godkendes på næste møde.

5. Nyt fra kommunen og § 18 - 79 mv. v/ Malene Boye Roost og Birgitte

Malene fortæller om både det politiske og embedsværkets arbejde med KL's anbefalinger til fremtidens forebyggelse, der falder i 4 kategorier.

1. Prioriter sunde rammer for et bæredygtigt samfund
2. Styrk fællesskaber for mere trivsel og sammenhængskraft
3. Invester i børn og unge, de er fremtidens generationer
4. Differentiér for at skabe mere lighed i sundhed

Den kan downloades via dette link

<https://www.kl.dk/sundhed-og-aeldre/sundhedspleje-og-forebyggelse/fremtidens-forebyggelse>

Der har netop i går været afholde det årlige møde om §18 og §79 sammen med Laila Mørch. Der var 11 foreninger repræsenteret.

Der bliver netop nu samlet en stor rapport om de Åbne Aktivitetscentres arbejde. Det ser ud til, at det man ønskede at opnå faktisk blev opnået. Malene fremsender den til rundsending, når den bliver offentliggjort.

Malene arbejder på at komme tættere på snakken om en samarbejdsaftale – der er ikke uvilje.

6. Årshjul v/Sissel

Sissel kigger på priser på et årshjulsværktøj. Birgitte sender prisen ud, når den foreligger.

7. En Hånd til os selv v/ Anders

Anders tog punkt 2 op til drøftelse – Kompetencer. Anders laver selv et kort referat af punktet til brug i årsberetningen.

8. Faste punkter:

a. Nyt fra FriSe:

Ny Bestyrelsesformand: Tina Messaoudi

FriSes nye formand er både leder af et Frivilligcenter, og politisk aktiv, siddende i byrådet i Albertslund for SF.

Drøftede om det gav anledning til panderynker.

Mænds Fælleskaber

Projektet udsendt af FriSe skal stilles i stedet for Kom Videre Mand, og har fået projektmidler til at det kan udbredes gennem frivilligcentre over hele landet.

Birgitte pointerer at finansieringen er for lav i forhold til det der skal laves og at flere frivilligcentre synes det er et generelt problem ved FriSes projektilbud.

b. Nyt fra udvalgene og den gode historie

Der har været afholdt møder i

Husudvalget / Marianne

Vi har i Bastebrohusets arbejdsgruppe fremlagt en tegning til hvordan vi kunne ønske os et frivilligcenter under forudsætning af at der bliver mødelokaler til rådighed andre steder i Bastebrohuset. Det var den sidste workshop, og nu bliver materialet samlet så det i foråret kan sendes i udbud til de valgte arkitektfirmaer.

Udviklingsudvalget / Michael

Der bliver arbejdet med materialet fra Bestyrelsesseminaret og der er afleveringsfrist til Socialstyrelsen d. 15. november. Det vil sige at hele planen skal vedtages på næste bestyrelsesmøde.

Vedtægts og forretningsorden / Carsten

Der skal laves vedtægtsændringer til næste generalforsamling, og det arbejde udvalget på at lave et udkast til.

Økonomi og arbejdsforhold / Michael

Carsten, Michael og Birgitte sidder i dette udvalg og arbejder på at få bedre overblik over arbejdsopgaverne. Signe er inviteret med til at deltage i udvalget, da det er vigtigt, når medarbejdergruppen er så lille, at blive hørt.

Dialogmødeudvalget / Marianne

Der bliver ikke noget Dialogmøde i år. Udvalget har haft et afklarende møde med Malene, for at kunne komme videre med opgaven. Vi mener stadig at det bedste sted at lægge opgaven er hos politikerne.

Tilbage er Politisk udvalg d. 16. september og Generalforsamlings udvalget 19. september

9. Information fra Birgitte og Michael.

Nyt omkring personale mv.:

Mette Wang: Frivilligrådet ønsker at interviewe et bestyrelsesmedlem som kan sige noget om arbejdet med de anbefalinger som Frivilligrådet lægger ud for god ledelse i frivillige foreninger.

Anders deltager.

Handikaprådsmøde tirsdag d. 17.9 kl. 15

Marianne deltager sammen med Birgitte

Foreningernes dag: evaluering

Det er en tilbagevendende frustration for de omgivende foreninger, når de store gymnastikforeninger blokerer for trafikken med meget store måtter og trampoliner.

Ellers en dejlig dag. Ærgerligt at butikkerne er så sure.

Madfælleskaber: Bliver ikke til noget

§17,4 udvalget v/ Tonny – Ældres Livskvalitet

Udvalget består for det meste af ansatte og der har været holdt 2 møder indtil videre.

Udvalget mødes ca. 1. gang om md. frem til næste efterår, hvor der skal ligge en anbefaling til byrådet med gode ideer til hvad der rent praktisk kan gøres. Der arbejdes med KLS anbefalinger specielt punkt 2. "Styrk fælleskaber for mere trivsel og sammenhængskraft".

Tonny lægger materiale på fællesdrevet, så alle kan følge med, og han holder bestyrelsen underrettet undervejs.

Møde med Britta Lange – ny Socialpolitik, workshop d. 4.9.24, Socialkompass

Birgitte har haft et møde med Britta og har talt om følgende:

§18 beslutninger – fik vi ikke talt om

Socialkompass – vil tale med formanden for Ældre og Omsorgsudvalget om at finde pengene.

Familietilbud – familietilbud – der er mange familietilbud – måske et netværk så de kan lære hinanden at kende.

Frivilligkonsulenter – det viser sig i praksis via henvendelser fra frivillige tilknyttet kommunens egne frivilligrupper, at de ikke ved hvor de skal gå hen når der er problemer.

Dialogmøde – Hun vil tale med Formanden for Ældre og Omsorgsudvalget om problematikken

Frivilligjobbørs: Ole undersøger, om der er basis for det.

Kort forklaring på hvad det er, og der bliver søgt §18 midler til det.

Fælles Drev – alle er inviteret – har alle fået invitationen.

Har du brug for at få det etableret, så lav en aftale, så sætter vi os sammen, og jeg kan ringe til support, hvis det ikke virker som det skal.

Mange mener ikke de har fået mailen tilsendt, mens de står på Birgittes liste som ventende. Kan man ikke få det til at fungere, så lav en aftale og kom ind, så vi kan få det på plads.

10. Eventuelt:

Nej

Mødet sluttede kl. 18:20

